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PROTOKÓŁ Nr L/18 

z obrad L sesji 

Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 28 CZERWCA 2018 r. 

 

godzina rozpoczęcia – 13:00 

godzina zakończenia - 15:28 

 

Do punktu 1 porządku 

 Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady L sesji Rady Miejskiej 

w Pyrzycach zwołanej na dzień 28 czerwca 2018 r. o godz. 13:00. 

Witam serdecznie Państwa Radnych, Panią Burmistrz wraz 

z współpracownikami oraz zgromadzonych gości. 

 Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 

11, nieobecni: Radna Roksana Herman-Dziubek, Radny Wojciech Łubiarz, Radna 

Magdalena Wodzińska, Radny Mirosław Wyrodek, co stanowi kworum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

➢ Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 

➢ Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 

➢ Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do 

protokołu; 

➢ Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 

➢ Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 

 

Do punktu 2 porządku 

Zgłaszanie zmian do porządku obrad.  

 

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  

 

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do 

porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych 

na terenie miasta i gminy Pyrzyce (Druk Nr 517A/18). 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Małgorzata Piotrowska – Zwróciła się 
z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 519/18). 
 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie  
autopoprawki do punktu 15 (Druk Nr 517/18), czyli jest to projekt uchwały 
w sprawie wprowadzenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów 
alkoholowych w miejscach publicznych na terenie miasta i gminy Pyrzyce (Druk Nr 
517A/18). 
 

Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się -0; 
Autopoprawka została wprowadzona do porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 519/18). 

 

Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Projekt  uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że Druk Nr 517A/18 będzie 

w obecnym punkcie 15, natomiast projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

będzie punktem 19 porządku  obrad. 

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  

 

Do punktu 3 porządku 

 Przyjęcie protokołu z obrad XLIX Sesji Rady Miejskiej.  

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokół był wyłożony do 

wglądu w Biurze Rady. 

Nie wniesiono uwag do protokołu. 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z obrad XLIX Sesji Rady Miejskiej. 

Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 
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Do punktu 4 porządku 

 Informacje z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 

Kalendarz spotkań Burmistrz Pyrzyc od dnia 25 maja 2018 r. do 27 czerwca 2018 r. 

stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.   

Nie zgłoszono zapytań do przedstawionej informacji.  

Do punktu 5 porządku 

 Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie.  

 

Radny Jerzy Wroński – Na poprzedniej sesji prosiłem w imieniu mieszkańców 

Brzeska o udrożnienie kanalizacji, którą odpływają wody z piwnic do naszego 

głównego rowu, zgłaszałem właśnie ten problem, ale do dnia dzisiejszego, tak jak 

słyszałem i widziałem, nic Pani Burmistrz w tym temacie nie zrobiła. Bardzo mi jest 

przykro, że mieszkaniec Brzeska również w tej kwestii nie pomógł naszym 

mieszkańcom. 

 

Następna sprawa, ponieważ rozpoczęły się żniwa prosiłem o udrożnienie 

drogi polnej wzdłuż naszej ścieżki, również w Brzesku. Dlaczego to mówię 

i upominam się o to?, ponieważ rolnicy ciężkim sprzętem przejeżdżają przez ścieżkę 

rowerową, na której przy takiej temperaturze, mogą zostać głębokie ślady po 

kombajnie, po jakimś ciężkim sprzęcie. Kombajn waży 18 ton i jak przejedzie 

w poprzek ścieżki przy takiej temperaturze, to na pewno zostawi ślad i wtedy 

znowu będą jakieś konflikty w tej kwestii.    

 

Kolejna sprawa, realizujemy Program „Bezpieczne Wakacje” i chciałbym Pani 

Burmistrz uczulić wszystkich sołtysów, którzy są na sali, żeby sale wiejskie były 

udostępnione dla młodzieży, żeby nie siedzieli na przystankach, a szczególnie tam 

koło Pani, żeby nie były rozbijane butelki i inne rzeczy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Jan Wojtasik – Ja tak w zasadzie do Pana Ćwiklińskiego, 

ludzie bardzo proszą, żebyście przekazywali w formie pisemnej więcej czytelnie, bo 

nie mogą się rozczytać o co chodzi,  to co tam pisze  jest bardzo nieczytelne w formie 

pisemnej.  

 Następnie chciałem poinformować mieszkańców ul. Dąbrowskiego, żeby 

przestali się denerwować, przychodzić, męczyć mnie, bo te parkingi, które były 

obiecane, powstaną przy tej ulicy dzięki Pani Burmistrz, Panu Staroście, Panu 

Prezesowi Spółdzielni, także proszę się nie martwić, do końca naszej kadencji 

parkingi przy ul. Dąbrowskiego powstaną. 

 

Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji.  
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Do punktu 6 porządku 

 Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 

2017 rok (Druk Nr 487/18), sprawozdanie finansowe (Druk Nr 

487A/18). 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pyrzyce za 2017 rok (Druk Nr 507/18) - 

stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2017 rok (Druk 

Nr 487/17) - stanowi załącznik Nr 10 do protokołu; 

Sprawozdanie finansowe (Druk Nr 487A/18)- stanowi załącznik Nr  11 do 

protokołu.  

 

Burmistrz Pyrzyc- Marzena Podzińska – W skrócie przygotowaliśmy sprawozdanie, 

które oczywiście radni otrzymali w pełnym zakresie jeżeli chodzi o finanse, 

wszystkie rozliczenia zostały przedstawione. Nie uda się wszystkiego przedstawić 

na prezentacji, mieliśmy na ten temat rozmowy na komisjach, padały pytania, myślę, 

że zostały rozwiane wszelkie wątpliwości, bo o tym rozmawialiśmy, ale tak pokrótce 

przedstawię te najważniejsze rzeczy. 

Dochody budżetu za rok 2017 zakończyły się kwotą 71.302.299,17 zł, czyli został on 

wykonany w 97,84 %. 

Wydatki budżetu to kwota 70.604.432,18 zł, czyli wykonanie w 93,17 %. 

Nadwyżka budżetowa, która w 2017 roku była również planowana, była to kwota 

697.866,99 zł, natomiast pozyskane środki plasowały się w wysokości 2.043.754,00 zł. 

Zadłużenie Gminy Pyrzyce – pokazujemy jak ono spada, i że co roku jest  

zmniejszane, na koniec roku 2017 była to kwota 16.259.670.99 zł. 

Następnie z ważnych rzeczy to był budżet obywatelski, na który przeznaczyliśmy 

kwotę 200 tyś. zł, była to pierwsza edycja, która była realizowana w naszej gminie. 

Zostało złożonych 14 zadań, 11 przeszło pozytywnie weryfikację, wygrało zadanie 

„Budowa kompleksu sportowo-rekreacyjnego przy Szkole Podstawowej w Żabowie” 

na kwotę 199.488,84 zł, którego realizacja jest w trakcie i oczywiście zostanie 

wykonane do końca tego roku. W pierwszej edycji budżetu obywatelskiego wzięło 

udział 2093 mieszkańców, co stanowi 11,08% ogółu.  

Dział – Transport i łączność – w 2017 roku wydatki to kwota 2.414.565,91 zł. Do 

najważniejszych zadań (bo nie da się ująć oczywiście wszystkich) zaliczamy: 

- zakończenie II etapu przebudowy drogi gminnej w miejscowości Giżyn,  

- budowa ciągu pieszego przy Eskulapie,   

- przebudowa ul. Słowackiego w Pyrzycach I etap, 

- budowa chodnika w miejscowości Turze,  

- zmiana organizacji ruchu przy ul. Narutowicza, 
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- remont drogi przy ul. Mickiewicza, 

- remont drogi w Letninie, Rzepnowie, 

- dokumentacja na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Rzepnowo, 

- projekt ścieżki pieszo-rowerowej od ul. Cmentarnej do ul. Rycerza Przybora. 

 Również przekazywaliśmy w tym zakresie dotację na remonty dróg i plan 

przekazania środków na drogi wojewódzkie i powiatowe, to była kwota 552.700,00 

zł, jednak został on wykonany tylko w kwocie 102.700,00 zł, ponieważ dwa 

największe zadania, czyli „Budowa 11 miejsc postojowych w ciągu ul. 1 Maja”, gdzie 

była to kwota 150.000,00 zł przekazanych do Urzędu Marszałkowskiego nie zostało 

zrealizowane z uwagi na brak wyłonienia wykonawcy, drugie zadanie w wysokości 

300.00,00 zł na „Przebudowę drogi powiatowej w miejscowości Ryszewko, również 

nie zostało zrealizowane z powodu nie wyłonienia wykonawców, środki do nas 

wróciły  i to były powody nie wykonania zaplanowanych środków.  

Natomiast w tym zakresie została wykonana „Przebudowa chodnika w miejscowości 

Okunica” – było to realizowane przez Urząd Marszałkowski poprzez Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, była to kwota 50.000,00 zł, która była przekazana przez Gminę 

Pyrzyce, natomiast całość zadania to było 175.961,00 zł.  Również dofinansowaliśmy 

dla Starostwa Powiatowego na „Przebudowę drogi powiatowej w miejscowości 

Nowielin”, kwotę 52.700,00 zł i w tym zakresie wykonano tylko chodniki. Te zadania 

zostały zrealizowane.  

 W gospodarce mieszkaniowej w 2017 roku była wydatkowana kwota 3.067.291,68 zł. 

Do najważniejszych zadań, o których chcę powiedzieć należała budowa mieszkań 

socjalnych przy ul. Dworcowej po dawnym dworcu PKP, gdzie powstało 12 

mieszkań socjalnych. Kwota całości zadania wyniosła 1.654.852,35 zł, oczywiście 

przy udziale środków zewnętrznych, które pozyskaliśmy z Banku Gospodarstwa 

Krajowego,  gdzie była to  kwota745.282,76 zł.  

Od 3 lat przez cały czas realizujemy program oddłużeniowy, który jest formą 

wsparcia dla tych mieszkańców, którzy mają duże zadłużenie (jeżeli chodzi o nasze 

mieszkania socjalne i komunalne) w ramach tego programu w roku 2017 zyskaliśmy 

kwotę 158.318,51 zł. Chciałam też pokazać jakie są koszty utrzymania mieszkań  

komunalnych , socjalnych i w roku 2017 była to kwota 1.151.413.57 zł.  

Dział – Oświata i wychowanie – w 2017 roku na oświatę i wychowanie 

wydatkowaliśmy ogółem kwotę 26.398.508,39 zł, w tym subwencja oświatowa 

13.792.142,00 zł, dotacja 650.268,00 zł - jest to dotacja na wychowanie przedszkolne  

i udział środków własnych Gminy jest to 11.956.098,39 zł. Jak Państwo widzicie 

subwencja oświatowa wraz z pozostałymi dochodami pokryła koszty 

funkcjonowania placówek oświatowych w 54,71 % całości tych wydatków. Chciałam 

jeszcze przypomnieć, że liczba szkół i przedszkoli jest następująca: 

6  szkół podstawowych, w tym 2 z punktami przedszkolnymi, 
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3  gimnazja w tym Gimnazjum Społeczne (oczywiście przypominamy, że gimnazja 

są na etapie wygaszania, ale jeszcze rok 2017 obejmował je do połowy roku, teraz są 

już włączone w szkoły podstawowe), 

1 Szkoła artystyczna (szkoła muzyczna), 

4  przedszkola publiczne, 

5  przedszkoli niepublicznych, 

2  żłobki niepubliczne. 

Mamy tutaj podział wydatków związanych z prowadzeniem szkół, przedszkoli, 

żłobków i jak Państwo widzicie szkoły podstawowe jest to 13.971.471,00 zł, gimnazja 

– 3.166.493,00 zł, Społeczne Gimnazjum – 546.912,00 zł, Szkoła artystyczna – 

1.309.095,00 zł, Niepubliczna Szkoła Podstawowa – 54.182,00 zł, przedszkola 

3.796.915,00 zł, niepubliczne przedszkola – 2.696.865,00 zł, żłobki – kwota 24.000,00 zł 

wydatkowana na postawie przyjętej uchwały, był to pierwszy rok funkcjonowania 

opieki żłobkowej na terenie naszej Gminy. 

 Najważniejsze inwestycje, które były podejmowane w oświacie to:  

- zakup i montaż windy do Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi 

w Pyrzycach,  

- remont i dostosowanie pomieszczeń po reformie oświaty w Szkole Podstawowej                

przy ul. T. Rejtana, 

- wymiana pokrycia dachowego w Szkole Muzycznej. 

Musimy również powiedzieć o środkach, które przekazujemy rok rocznie jako 

dotacje dla stowarzyszeń, które działają na terenie naszej Gminy. W roku 2017 

zostały ogłoszone konkursy na realizację zadań publicznych i na podstawie tych 

konkursów wyłoniono 23 organizacje, które zrealizowały zadania na ogólną kwotę 

250.300,00 zł. Zostały również zawarte  umowy na realizację zadania o charakterze 

lokalnym lub regionalnym, było to 29 organizacji na kwotę 64.024,36 zł. Mamy 

również Środowiskowy Dom Samopomocy w Mielęcinie dla osób z upośledzeniem 

umysłowym (są to osoby dorosłe), jest to zadanie zlecone dla organizacji 

pozarządowej, która prowadzi  go w naszym imieniu i jest to kwota 476.956,20 zł, dla 

30 osób (mamy już pełna liczbę, tak jak była planowana od początku utworzenia). 

 W 2017 roku wydatkowaliśmy również dużą kwotę na ochronę dziedzictwa 

narodowego i kulturę, była to kwota 2.128.669,81 zł, w tym na bibliotekę, czyli naszą 

jednostkę -  441.300,00 zł, ochrona zabytków  i opieka nad zabytkami -  149.573,09 zł 

i to był jeden rok, w którym pozyskaliśmy najmniej środków na opiekę nad 

zabytkami, wnioski składaliśmy, ale niestety nie wszystkie dostały dofinansowanie.  

Do najważniejszych zadań, jeżeli chodzi o zabytki należały: 

- kontynuacja prac przy murach obronnych między Basztą Sowią i Lodową 

w Pyrzycach, która w tym roku dalej jest kontynuowana, oczywiście już za większe 

pieniądze i większy odcinek, 

- wykonaliśmy koncepcję rewitalizacji terenu przy murach obronnych, czyli w fosie, 

po odzyskaniu terenu od ogródków działkowych,  
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- udzieliliśmy dotacji dla Parafii pw. Narodzenia NMP w Brzesku, było to 

10.000,00 zł  z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania „Projekt wymiany 

pokrycia dachowego na kościele”. 

W kulturze i ochronie dziedzictwa narodowego mamy również domy, ośrodki 

kultury, świetlice, kluby, tu wydatkowaliśmy kwotę 1.494.609,05 zł, w tym dotacja 

dla Pyrzyckiego Domu Kultury w kwocie 689.000,00 zł. W 2017 roku 

przeznaczyliśmy również na remont świetlic kwotę 593.011,86 zł, z tego 36.769,64 zł 

było z Funduszy Sołeckich, za co radą sołeckim bardzo dziękuję, że nadal jest dobra 

współpraca, zrozumienie i kontynuacja tego założonego w 2015 roku planu 

wydatkowania środków na większe zadania, przy udziale naszych środków. 

Najważniejsze zadania to: 

- remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Pstrowice,  

- wymiana pokrycia dachowego na świetlicy w Brzesku,  

- przebudowa świetlicy w miejscowości Mechowo, 

- remont  świetlicy w miejscowości Obromino, 

- remont świetlicy wiejskiej wraz z wykonaniem przyłącza kanalizacji w Letninie, 

- wymiana pieca gazowego w świetlicy w Stróżewie. 

W dziale kultura fizyczna wydatkowaliśmy kwotę 941.397,40 zł.  

Do najważniejszych zadań remontowo-inwestycyjnych należały: 

- wymiana ogrzewania w budynku administracyjno-gospodarczym na Stadionie 

Miejskim, koszt zadania - 53.676,24 zł, oczywiście ze wsparciem środków 

zewnętrznych  Urzędu Marszałkowskiego, o które wystąpiliśmy i to była kwota 

15.000,00 zł.  

- zostały wykonanie i zamontowanie nowe trybuny i siedziska na boisku sportowym                         

w Brzesku - koszt zadania 9.999,99 zł, został pokryty z Funduszu Sołeckiego . 

Kolejny dział – gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 2017 roku 

wydatkowaliśmy w tym dziale kwotę 3.712.104,87 zł: 

Gospodarka odpadami -  2.265.874,79 zł. 

Oczyszczanie i utrzymanie zielenie – 216.521,75 zł  

Oświetlenie ulic, placów i dróg – 794.346,03 zł  

W zakresie oświetlenia wykonaliśmy takie zadania inwestycyjne jak: 

-  oświetlenie na drodze gminnej w Pyrzycach przy ul. M. Konopnickiej,  

- zamontowane zostały  lampy solarne (łącznie 6 sztuk) w miejscowościach 

Krzemlin, Nieborowo i Mielęcin. 

Została również wykonana dokumentacja w zakresie rozbudowy oświetlenia: 

- na uzupełnienie oświetlenia we wsi Ryszewo 

- na oświetlenie drogowe na dwóch drogach gminnych w miejscowości Ryszewko 

(to są dwie nasze wewnętrzne drogi) 

- na poprawę infrastruktury komunalnej przez budowę punktów oświetleniowych 

na drodze powiatowej Żabów – Ryszewko. 
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W gospodarce komunalnej w 2017 roku do kwietnia realizowaliśmy również zadanie 

przejmowania od osób fizycznych sieci wodociągowych i kanalizacyjnych, było to 

przejęcie sieci o łącznej długości 639 mb na kwotę 123.000,00 zł. Przypominam, że 

1 kwietnia 2017 r. uchwałą Rady Miejskiej przekazaliśmy kompetencję realizacji tych 

zadań do naszej spółki Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego jako 

operatorowi sieci wodociągowej i kanalizacyjnej.  

 W gospodarce komunalnej były jeszcze takie zadania jak: 

- usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Pyrzyce, również przy 

udziale Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, całkowity koszt zadania to 

22 753,00 zł.  

- likwidacja Barszczu Sosnowskiego na terenie Gminy Pyrzyce, też przy wsparciu 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, całkowity koszt tego zadania to      

30.498,99 zł.  

W 2017 roku w dalszym ciągu kontynuowaliśmy współpracę z dawną Agencją 

Nieruchomości obecnie z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa, chodzi tutaj 

o przejęcie działek o łącznej pow. 19,75 ha, położonych w obrębie Ryszewko pod 

strefę ekonomiczną. Również od 2018 roku zmieniły się przepisy prawa i teraz cała 

Polska objęta jest strefą, jednakże musimy mieć tereny, które chcemy przystępując do 

tego programu wskazać. Mamy zgodę KOWR-u na to, żeby te tereny były 

wykorzystane pod strefę dla przyszłych przedsiębiorców, oczywiście musimy 

pamiętać, że uzbrojenie i przygotowanie tych terenów będzie także po stronie 

Gminy.  Kontynuowaliśmy także współpracę z Polskimi Kolejami Państwowymi  

odnośnie przejęcia terenów. Łącznie chcemy przejąć nieodpłatnie 7,75 ha i są to trzy 

działki. Pierwsze dwie działki o łącznej pow. 6,92 ha, położone w obrębie 6 miasta 

Pyrzyce, od ul. Stargardzkiej do ul. Przyszłości i tutaj planowana jest budowa 

odcinka ścieżki pieszo-rowerowej oraz od ul. Stargardzkiej połączenie z ulicą 

Szczecińską  tj. budowa drogi łączącej te dwie ulice (teren gdzie jest torowisko). Nie 

mamy jeszcze ostatecznej odpowiedzi, wstępne zapewnienia były na tak, trwają 

jeszcze rozmowy w Polskich Kolejach Państwowych, co z tymi terenami będzie, 

jeżeli chodzi o te dwie działki. Natomiast trwa procedura przejęcia działki - drogi, 

która stanowi część drogi ul. Dworcowej, od lokalu Przy Bocznicy, gdzie kończy się 

nasza wyremontowana droga i zaczyna się ta niewyremontowana, która jest jeszcze 

własnością Polskich Kolei Państwowych. Jesteśmy już praktycznie przed 

podpisaniem aktu notarialnego, procedura dość długo trwała, ale już na pewno 

działka ta zostanie przekazana nieodpłatnie na rzecz Gminy Pyrzyce. 

Jeżeli chodzi o zagospodarowanie przestrzenne tj. dział 710 – działalność usługowa 

i w tym dziale wydatkowaliśmy kwotę 362.610,06 zł. Kwota przekazana na 

utrzymanie cmentarzy tj. 250.856,50 zł, a jeżeli chodzi o samo zagospodarowanie 

przestrzenne, czyli wykonywanie planów, studium, a także analizy, która dokonała 

oceny aktualności naszego studium i wszystkich planów, to była kwota  

111.753,56 zł. W zagospodarowaniu przestrzennym realizowaliśmy projekt grantowy 
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„Dobre konsultacje, dobry plan”, na który otrzymaliśmy wsparcie w wysokości  

32.200,00 zł, a wykorzystaliśmy to wsparcie przy konsultacjach społecznych 

dotyczących zmiany planu zagospodarowania przy ul. Stargardzkiej, dużego planu, 

który zbliża się ku końcowi i w tym roku na pewno będziemy dokonywać 

zatwierdzenia tego planu, jak również drugiego dużego planu dla działek 

położonych w rejonie ulic 1 Maja, Kilińskiego, Bankowej, Dąbrowskiego, Księcia 

Barnima I, Krótkiej, Zabytkowej, Młyńskiej, jest to centrum miasta w obrębie murów, 

również ten plan zbliża się ku końcowi. Wykonaliśmy również „Lokalny program 

rewitalizacji dla Gminy Pyrzyce”, na który otrzymaliśmy wsparcie z Województwa 

Zachodniopomorskiego w kwocie 24.450,00 zł. Jest niezbędny dla nas, jak również 

dla mieszkańców, wspólnot, dla tych przedsiębiorców i instytucji, którzy będą chcieli 

ubiegać się o takie wsparcie z programu regionalnego i posiadanie Lokalnego 

Programu Rewitalizacji jest też warunkiem wystąpienia o te środki. 

 Jeżeli chodzi o dział pomoc społeczna, to w roku 2017 wydatkowaliśmy kwotę 

22.594.254,44 zł. Realizowane są tutaj zadania własne,  jak również zadania zlecone. 

Jak widzimy ze środków Gminy przeznaczamy kwotę 3.628.401,00 zł, z budżetu 

państwa otrzymujemy 18.935.805,60 zł, pozyskaliśmy również środki zewnętrze 

w kwocie 30.047,84 zł. W ramach pomocy społecznej mamy również kwotę 

830.755,79 zł, którą przeznaczamy na utrzymanie osób starszych w Domach Pomocy 

Społecznej, w roku 2017 były to 34 osoby. W 2017 roku została również podjęta 

uchwała – inicjatywa powołania Pyrzyckiej Rady Seniorów, która już powstała, liczy 

13 członków i ukonstytuowała się już 9 maja br. 

Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową, to w tym 

dziale wydatkowaliśmy kwotę 663.128,43 zł. Na ochotnicze straże pożarne była to 

kwota 274.617,83 zł. Najważniejszym dużym zadaniem był zakup pierwszego 

nowego samochodu dla ochotniczych straży pożarnych w Gminie Pyrzyce, który 

otrzymała OSP Brzesko. Był tutaj montaż finansowy naszych środków własnych, jak 

również dotacji z Regionalnego Programu Operacyjnego i Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska, łączny koszt tego zadania to 766.870,49 zł. Były również 

dotacje dla ochotniczych straży pożarnych w ramach programów MSWiA, otrzymały 

OSP  w Nowielinie, OSP w Brzesku, OSP w Żabowie i OSP w Pyrzycach, OSP 

w Ryszewku. Dokonaliśmy zakupu 8 kompletów mundurów, które również były 

przeznaczone dla naszych ochotniczych straży działających na terenie naszej Gminy 

Pyrzyce.    

Fundusz Sołecki został wykorzystany w 96,71 %, czyli była to kwota 309.764,61 zł. 

Zmiana wydatkowania Funduszu Sołeckiego rozpoczęła się w roku 2015 i jest 

realizowana nadal, w większości wydatki przeznaczane są na wydatki inwestycyjne. 

Wydatki inwestycyjne i remontowe była to kwota 171.045,16 zł, wydatki na 

konsumpcję to tylko 10.594,44 zł, natomiast wydatki bieżące to  128.125,01 zł.  

Jeszcze raz dziękuje za zrozumienie i za to, że w ten sposób możemy realizować 

dodatkowe zadania remontowe jak również inwestycyjne. To tyle Proszę Państwa  



10 

 

w największym skrócie i w tym miejscu chciałabym bardzo serdecznie podziękować, 

bo realizacja budżetu,  to jest realizacja wszystkich pracowników urzędu. Chciałam 

bardzo podziękować Pani Skarbnik, która bardzo mocno nad tym budżetem czuwa, 

pilnuje każdej złotówki, każdego wydatku, także dziękuje Pani Skarbnik, wszystkim 

swoim służbom, pracownikom, kierownikom, Sekretarzowi, Zastępcy, kierownikom 

i dyrektorom jednostek, szkół, przedszkoli, spółkom, stowarzyszeniom, które 

przyczyniły się również do realizacji bardzo wielu zadań, sołtysom, radom sołeckim, 

zaangażowanym mieszkańcom, również wszystkim instytucjom i podmiotom, które 

wspólnie z nami podjęły się wielu zadań, jedne udało się zrealizować, inne nie, ale 

ważna jest inicjatywa, i że do takiego porozumienia dochodzi. Chciałam również 

podziękować pracownikom, Pani Ani Hołowni  i wydziałowi inwestycji za składanie 

tych wszystkich wniosków i pozyskiwanie środków zewnętrznych, bo nawet jeśli nie 

otrzymujemy tych środków, to te wnioski są składane prawie na wszystkie 

programy. Dziękuję dyrektorom, za waszą samodzielność, że podejmujecie się 

działań, wyzwań, chociaż wiem, że czasem są one trudne i stanowią dla was 

przerażenie , ale realizujecie je i wychodzi to bardzo dobrze. Mam nadzieję, że 

nikogo nie pominęłam, również dziękuję Radzie za te wspólne decyzje, za uchwały, 

które podejmujemy, czy się zgadzamy, czy nie, to planujemy i realizujemy to dla 

dobra naszych mieszkańców. Uważam, że ten budżet został zrealizowany na miarę 

naszych możliwości z zaangażowaniem całych sił i wszystkich środków, które 

można było pozyskać, nie był to łatwy budżet jak każdy budżet, który nie zapewnia 

nam wszystkich potrzeb, ale to jest zawsze wyzwanie, a każde wyzwanie dodaje 

dużo siły  i powoduje, że wszyscy, którzy jesteśmy za niego odpowiedzialni staramy 

się wykonywać swoją pracę jak najlepiej. Jeszcze raz dziękuje bardzo.  

 

Prezentacja na piśmie stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr CLIX.311.2018 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 26 kwietnia 

2018r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Pyrzyc 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2017 rok wraz z informacją 

o stanie mienia , która stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Otworzył dyskusję. 

Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Pani 

Burmistrz i co za tym idzie wszystkie służby Pani Burmistrz, chciałabym po raz 
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kolejny pogratulować tak dobrze prowadzonego budżetu, przygotowane 

sprawozdanie pokazało nam z jaką skrupulatnością przedstawione są zadania, 

wykonanie, dochody. Najważniejszą informacją jest to, że po raz kolejny na 

planowany budżet deficytowy (bez mała 3 milionowy) uzyskaliśmy na koniec roku 

nadwyżkę, prawie 700 tyś. zł. Prawda jest taka, że największą częścią składową 

dochodów są podatki i tu też należy zauważać, że po raz kolejny podatki utrzymały 

się na tym samym poziomie, więc pracujemy w ramach podatków podobnych. 

Determinacja w pozyskiwaniu środków również uzupełnia dochody naszej gminy. 

Ważne jest również, że kolejny rok budżet konsumpcyjny poniekąd dotychczas 

zamieniony jest na budżet inwestycyjny. Tu ważna informacja dla tych 

mieszkańców, którzy do tej pory pytali, prosili i skarżyli, że „urząd Burmistrza jest 

niewiarygodny, nie ufamy Burmistrzowi, bo usłyszeli tyle obietnic, tyle przyrzeczeń 

przez ten czas”, dziś mogą otwarcie powiedzieć, że na ten plan, który Burmistrz 

przedstawia mieszkańcom w większości zadania są realizowane, przede wszystkim 

zadania, te które należą i  zleżą tylko i wyłącznie od Gminy Pyrzyce i urzędującego 

Burmistrza, bo nie udało się wykonać zadań w porozumieniach i one obciążyły nasz 

budżet planem, a brak realizacji zamknęło drogę do realizacji  innych zadań,  mam 

na myśli tu między innymi Ryszewko. Nie wykonane dochody również po stronie 

sprzedaży gruntów rolnych, ale na koniunkturę też nie mamy wpływu, urzędnicy 

przygotowują przetargi, wszystkie dokumentacje są gotowe, niemniej jednak na to 

wpływu nie mamy. Przy realizacji tego budżetu to, co było widać na „słupkach” 

w dalszym ciągu nie ma wahań przy spłacie kredytu, więc to zadłużenie spłaca się 

tak jak powinno się spłacać. Pani Burmistrz odniosła się do mieszkań i jako członek 

komisji mieszkaniowej  muszę również  powiedzieć, że kolejny rok, kiedy Społeczna 

Komisja Mieszkaniowa ma trochę pracy. Dzięki determinacji i skrupulatności 

pilnowania mieszkań, które są w naszym posiadaniu coraz więcej osób „uwalniamy” 

z listy, coraz więcej osób schodzi z tej listy, którzy oczekiwali nieraz od 1999 roku. 

Teraz jesteśmy już bodajże na roku 2007, nawet patrząc, że jest to 11 lat, ale jest to już 

ogromny sukces. W imieniu własnym i Klubu Pracujmy Razem gratuluję Pani 

Burmistrz i wszystkim służbom za tak dobre przeprowadzenie budżetu. 

Wiceprzewodniczący Rady - Jan Wojtasik – Chciałem się zwrócić do Państwa, 

którzy nas oglądają w tej chwili w telewizji, a narzekają, że nasza Rada prawie nic, 

albo nic nie robi. Pani Burmistrz przed chwilą przekazała Państwu to, co  zrobiliśmy. 

Faktycznie zgadzam się z Państwem, z tym co mówicie mi na ulicach, że nasza 

kadencja się kończy i nastał czas powolnego rozliczania się z naszej działalności 

w tym Urzędzie. Proszę Państwa, nie jest tak jak niektórzy Państwo twierdzicie, że 

nasze miasto Pyrzyce jest bardzo brudne, że jak przed chwilą powiedziałem nic nie 

robimy, robimy tyle na ile nas stać. Nieraz dawałem Państwu przykład „ile Pan ma 

dochodu w domu?, np. 2000 zł” musi Pan tak rządzić, żeby te 2000 zł starczyło Panu 

„od-do”, tak samo Pani Burmistrz musi tak rządzić, żeby te pieniądze starczyły na 
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zapomogi,  świadczenia i inne wydatki. Kiedyś już udowodniłem Państwu widząc 

na własne oczy i mówiąc, że ci którzy narzekali, że nasze miasto jest brudne, sami je 

brudzili i na moją uwagę usłyszałem odpowiedź, której nie powtórzę. Jeżeli chodzi 

o ścieżkę zdrowia, to faktycznie ktoś złamał słupek na środku, który utrudniał wjazd 

na tą ścieżkę, znaki poprzestawiane i rozmawiałem osobiście, bo mamy tam dużo 

działkowców przy tej ścieżce i skarżą się, i mają słuszne uwagi, że myśliwi jeżdżą 

ciężkimi samochodami, że rolnicy wożą siano i wjeżdżają ciągnikami. Doszedłem do 

wniosku, że są to tacy sami ludzie jak my tylko z tym, że nie potrafią myśleć i to nas 

różni, gdyby choć trochę myśleli to nie wjeżdżaliby na tę ścieżkę. Pani Burmistrz, 

mój taki wniosek, że powinny być takie znaki, które ostro zakazują wjazdu wszelkim 

pojazdom np. do ciężaru 500 kg. Rozmawiałem z Policją i jest to bardzo trudne, bo 

trzeba by było postawić tam wartownika, który by stał dzień i noc, bo trudno komuś 

coś udowodnić, powiedzieć, czy przekazać.  Dziękuje jeszcze raz Pani Burmistrz.   

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt- Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2017 r.  Odczytał przedstawiony projekt 

uchwały: „Uchwała Rady Miejskiej w Pyrzycach w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Pyrzyce za 2017 rok 

 Na podstawie art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych (Dz. U. z 2017 r. poz. 2077, z 2018 r. poz. 62) Rada Miejska w Pyrzycach 

uchwala, co następuje: 

§ 1. Zatwierdza się sprawozdanie finansowe Gminy Pyrzyce za 2017 rok wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za 2017 rok. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Proszę o podniesienie 

ręki. 

  

 Wynik głosowania:  

  Stan Radych na sali – 11; za – 10; przeciw – 1; wstrzymało się –0  

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Stwierdził, że uchwała w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Pyrzyce za 2017 rok została podjęta.  

 

Uchwała Nr L/439/18 stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
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Do punktu 7 porządku 

 Absolutorium dla Burmistrza. 

 

Projekt uchwały (Druk Nr 508/18) stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.  

 

Przewodnicząca K. Rewizyjnej – Małgorzata Piotrowska – Przedstawiła wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 14 maja 2018 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2017 rok, który stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.  

 

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr CCXVII.423.2018 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 5 czerwca 

2018 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Pyrzycach w sprawie udzielenia Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2017 rok, która stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył dyskusję.  

 

Przewodnicząca K. Rewizyjnej – Małgorzata Piotrowska – Chciałabym idąc za 

wnioskiem Komisji Rewizyjnej i również w imieniu własnym, w związku 

z pozytywną oceną stopnia realizacji budżetu powiedzieć, że oceniam pozytywnie 

działania organu wykonawczego pod względem gospodarności, legalności, 

oszczędności i dlatego również zwracam się do Szanownych Radnych o udzielenie 

absolutorium Burmistrz Pyrzyc.  

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Dodam tylko, że w zasadzie już przy 

sprawozdaniu rocznym jak i w tym punkcie i w uzasadnieniu Komisji Rewizyjnej 

widzimy duże zaangażowanie i przede wszystkim wysoki stopień wykonania tego 

budżetu, ale też to, że wykonywany jest budżet i realizowane są inwestycje, czy 

może bardziej rozwiązywane takie problemy, które od wielu lat wymagały realizacji. 

Wspomnijmy sławną świetlicę w Pstrowicach, gdzie w XXI wieku poleciała woda 

z kranu i odpłynęły ścieki. Droga w Giżynie, która była w takim stanie, że właściwie 

to jej nie było i udało się tutaj zrealizować taką dużą inwestycję. Również może rzecz 

trochę drobniejsza, czy tańsza, ale zdecydowanie wpłynie na poprawę wizerunku 

i warunków dla osób korzystających ze stadionu, czyli wykonanie ogrzewania 

w budynku administracyjnym - szatni, który znajduje się na stadionie, myślę, że to 

zdecydowanie poprawi komfort osób korzystających. Pamiętam, jak na początku 

kadencji pojechaliśmy do Mechowa i powiedzieliśmy, że musimy zabrać 200 tyś zł. 

z remontu świetlicy, wtedy to było przeznaczenie na mury obronne, bo takie było 

dofinansowanie, a teraz już tam świetlica jest, mieszkańcy są zadowoleni, ich uwagi 

zostały uwzględnione już w trakcie budowy. Więc to w poprzednim roku się udało, 
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nie udało się może uzyskać tyle środków na mury obronne co w tym roku, ale 

wszystko przed nami, jakieś działania w poprzednim roku zostały poczynione 

abyśmy mogli teraz skorzystać z dofinansowań i nasze mury obronne remontować. 

Oczywiście duża inwestycja - były dworzec PKP, który nabrał zupełnie innego 

wizerunku, a jednocześnie spełnia funkcje mieszkań, więc osoby mogą tam 

zamieszkiwać. Na koniec zostawiłem sobie dla Pana Wrońskiego wóz strażacki, 

którym dumnie Pan jeździ, został zakupiony i jak się okazuje pierwszy raz w historii 

Gminy Pyrzyce mamy nowy wóz, który jest na stanie OSP Brzesko z czego 

powinniśmy być dumni i cieszyć się, że determinacją i działaniami Pani Burmistrz 

wraz ze współpracownikami udało się ten wóz strażacki pozyskać i miejmy nadzieję, 

że ten zwyczaj będzie kontynuowany i uda się flotę naszych ochotniczych straży 

pożarnych wymienić.  Z mojej strony to tyle i oczywiście jak najbardziej jestem „za” 

dla absolutorium dla Pani Burmistrz. 

  

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Odczytał projekt uchwały: 

„Uchwała Rady Miejskiej w Pyrzycach w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2017 rok.  

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2018 r. poz. 994, poz. 1000 z późn. zm.) oraz art. 271 ust. 1 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2017 r. poz. 2077, z 2018 r. 

poz. 62) Rada Miejska w Pyrzycach uchwala, co następuje: 

§ 1.  Po zapoznaniu się z : 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok; 

2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2017  rok; 

3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu; 

4) informacją o stanie mienia Gminy; 

5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

dla Burmistrza; 

6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej,  

 

udziela się  Burmistrzowi Pyrzyc absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 

rok. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały o takiej treści, która przeczytałem, proszę o podniesienie ręki. 
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Wynik głosowania: ustawowy skład Rady – 15; 

Stan Radnych na sali - 11; za - 10, przeciw - 1, wstrzymało się - 0;  

 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że Rada Miejska w Pyrzycach 

udzieliła Pani Burmistrz Pyrzyc absolutorium za 2017 rok. 

Uchwała Nr L/440/18 stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Bardzo serdecznie dziękuję wszystkim 

radnym, którzy uznali moją pracę, ale tak jak powiedziałam to absolutorium nie jest 

tyko dla mnie, jest dla tych wszystkich osób, które wymieniłam i jeszcze raz bardzo 

serdecznie wam wszystkim dziękuję, bo to jest nasza wspólna praca i to też jest dla 

was to absolutorium, także dziękuje bardzo. Przy okazji, bo miałam to powiedzieć 

wcześniej, mamy dwie osoby, które odchodzą od nas  w tym roku dwie Panie 

Dyrektor, które są dzisiaj obecne z nami - Panią Alinę Janił i Panią Annę 

Napiórkowską, nie miałyśmy za dużo czasu, żeby wspólnie pracować, kończycie tą 

prace, przechodzicie na zasłużona emeryturę i jeszcze raz Wam bardzo dziękuje 

i życzę, żeby to był czas kolejnych wyzwań, bo jesteście jeszcze młode dziewczyny. 

Dziękuje bardzo. 

 

Radna Małgorzata Piotrowska – Szanowna Pani Burmistrz – Marzenko, nie 

robiliśmy tego przez całą kadencję, ale jest to ostatnie i jedyne możliwe pozytywne 

absolutorium w tej kadencji, z resztą wszystkie były pozytywne i wszystkich ich Ci 

gratuluje. Na tej ostatniej sesji absolutoryjnej tej kadencji składamy Ci najlepsze 

życzenia i ogromne gratulacje za te 4 lata, jest nasza mała reprezentacja, ale stoi za 

nami rzesza przyjaciół, którzy również z nami gratulują Tobie tego sukcesu 

dzisiejszego dnia. Wszystkiego dobrego na dzisiaj, na jutro i na przyszłość, 

cokolwiek to oznacza. 

 

Do punktu 8 porządku 

 Informacja o stanie murów obronnych i baszt oraz 

o wykonywanych przeglądach (Druk Nr 514/18).  

 

Informacja stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Myślę, że dla każdego Pyrzyczanina nie 

jest niczym nowym, że stan techniczny naszych murów obronnych wraz z basztami, 

bramami jest bardzo zróżnicowany, przede wszystkim jest to w wielu miejscach stan 

zły, a momentami nawet awaryjny. Problemem degradacji tych murów jest przede 

wszystkim bardzo złe zachowanie ceglanego lica murów na niektórych odcinkach, 

jak również zamknięcie korony murów zaprawą cementową, która oprócz zasolenia 
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powoduje kruszenie, osypywanie, destrukcję doprowadzającą do rozpadania się 

muru na najgorszych odcinkach i niszczenie oryginalnych cegieł pod warstwami 

cementu o słabszej wytrzymałości.  Za kolejną przyczynę powstałych uszkodzeń 

należy uznać nieprawidłową eksploatację pasa terenu przyległego do murów, 

w którym to pasie roślinność porasta zbyt blisko konstrukcji murowych zacieniając 

je, a system korzeniowy prowadzi do rozpajania muru. Kolejną przyczyną 

uszkodzeń obwarowań jest silne zawilgocenie murów spowodowane głównie przez 

wodę, która spływa bezpośrednio po murach powodując jego spęcznienie 

i wypłukiwanie zapraw wapiennych.  Ściany oraz czatownie uległy wychyleniu 

w stronę dawnej fosy czego przyczyną jest zróżnicowanie terenów pomiędzy stroną 

wewnętrzną a zewnętrzną murów, jest to bardzo zauważalne, jak Państwo się 

przyjrzycie to ta wysokość ziemi z jednej strony jest bardzo duża, a z drugiej strony 

jest to duży ubytek i powoduje to wychylenie. Tak jak mówiłam dzisiaj, jeżeli chodzi 

o tą kadencję, pozyskujemy środki na renowację murów. W informacji, którą 

przygotowaliśmy dla radnych cofnęliśmy się do roku 2015, w którym mieliśmy 

razem 359.900 zł (łącznie z naszymi), w roku 2016 były to tylko środki własne 

52.000 zł, rok 2017 rok było to 117.728 zł, natomiast w roku 2018 otrzymaliśmy 

dotację na konserwację murów i mamy tutaj kwotę prawie 1.800.000 zł już 

rozpoczętej inwestycji i wydatkowania środków na ten rok. W tym roku jest to 

zakończenie odcinka, o którym mówię, od Baszty Sowiej do Baszty Lodowej. 

Wystąpiliśmy również do Ministerstwa i do Konserwatora Zabytków, otrzymaliśmy 

łącznie 160.000 zł wsparcia na renowację Baszty Sowiej, która znajduje się przy 

drodze nr 119. Jak Państwo widzicie ulega ona już pochyleniu, cały dół tej baszty 

wymaga naprawy, jak również zespolenie na koronie muru. Niestety mamy 

problemy odnośnie wyłonienia wykonawców, ogłosiliśmy trzy przetargi i na żaden 

z przetargów nie zgłosił nam się wykonawca. Wydłużyliśmy już termin 

wykorzystania środków przyznanych przez Ministerstwo jak również przez 

Konserwatora do połowy lipca i wierzymy w to, że jeszcze znajdziemy wykonawcę, 

tak aby nie musieć zwracać tych środków. Jeżeli nie dojdzie do znalezienia 

wykonawcy nie będziemy mogli tego zadania zrealizować, co bardzo mnie niepokoi, 

bo ta Baszta wymaga dokonania tych nakładów finansowych i wymaga 

wzmocnienia konstrukcji. Także mam nadzieję, że nasze działania doprowadzą do 

tego, że środki zostaną wykorzystane i to zadanie w tym roku zostanie zrealizowane. 

Więc na ten rok nadal kontynuujemy renowację murów obronnych i mam nadzieję, 

że także zabezpieczenie  baszty.  

Również ważną rzeczą jest to, że doszliśmy do porozumienia z Polskim Związkiem 

Działkowców i jesteśmy w trakcie odzyskiwania terenów przy murach, czyli terenu 

dawnej fosy, rozpoczęliśmy od Baszty Sowiej do Baszty Lodowej i jest to początek, 

bo są to działania systematyczne przeznaczone na lata, ponieważ nie mamy takich 

możliwości finansowych, żeby jednocześnie odbiegać i mieć środki na renowację, jak 

również zagospodarowanie terenu. Na ten teren, który odzyskaliśmy wystąpiliśmy 



17 

 

o środki i w tym roku chcemy rozpocząć I etap zagospodarowania fosy, tak jak 

została przyjęta koncepcja zagospodarowania.  Natomiast, jeżeli w tym roku będzie 

jeszcze możliwość złożenia wniosku na II etap, to również złożymy, tak żeby 

zakończyć zagospodarowanie łącznie z zakończeniem tej renowacji muru. Prac (jeżeli 

chodzi o mury, baszty, bramy) jest przed nami jeszcze bardzo dużo i wierzę, że przy 

takich działaniach będziemy systematycznie remontować kolejne odcinki, jak 

również pozyskiwać nowe tereny, żeby móc wzbogacać miasto o kolejne tereny, 

tereny rekreacyjne przede wszystkim dla odpoczynku, jak również wyeksponowania 

tych murów, które są naszym bogactwem, dziedzictwem, powinniśmy się tym 

chwalić i  również rozwijać się pod tym kątem turystycznie.   

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 22 do protokołu, 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 23 do protokołu. 

 

Radny Mariusz Majak – Myślę, że warto podkreślić, że należy być zadowolonym 

z faktu, że w tej kadencji rozpoczęliśmy renowacje murów. Trwa ona nieprzerwanie, 

raz bardziej, a raz mniej intensywnie w poszczególnych latach, ale trwa i należy 

z tego powodu wyrazić zadowolenie. Trzeba być również zaniepokojonym faktem, 

że trudno jest dzisiaj znaleźć wykonawców na renowację Baszty, która tej renowacji 

wymaga, także należy trzymać kciuki i życzyć Pani Burmistrz i służbom, żeby ten 

wykonawca się znalazł, bo szkoda tego dofinansowania, a obiekt naprawdę wymaga 

interwencji.  Jedynie co apelowałbym Pani Burmistrz, podobnie jak na Komisji, aby 

zorganizować jeszcze w jakiś sposób usuwanie porostów, czy tych „małych 

drzewek”, które pojawiają się na murach, bo one robią szkodę w strukturze murów, 

czy baszt, ale myślę, że można to wykonać ze środków na bieżące działania 

i w najbliższym czasie będzie to wykonane.   

Nie wniesiono  więcej głosów w dyskusji. 

Do punktu 9 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Szczecinie (Druk 509/18).  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zacznę od początku, w roku 2015 kiedy 

przyjmowaliśmy i zmienialiśmy budżet na rok 2015 zostało zaciągnięte 

zobowiązanie, ponieważ została wykonana dokumentacja na ul. Głowackiego. Ulica 
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Głowackiego  tj. przebudowa drogi, jak również wykonanie kanalizacji sanitarnej 

i deszczowej. Jest to największe zadanie, jeżeli chodzi o naszą inwestycję drogową 

łącznie z wymianą kanalizacji. Historycznie chciałabym wrócić się do czasu, kiedy 

poprzedni burmistrzowie, moi poprzednicy, jak również my - ja jako Burmistrz, 

Państwo jako Rada, zobowiązaliśmy się wobec jednego z naszych największych 

przedsiębiorców - firmy Backer OBR, która jest na naszym terenie i w 2015 roku 

rozpoczęła i zakończyła kolejną inwestycję,  czyli rozbudowę hali, jednocześnie ze 

zobowiązaniem, czy w końcu zostanie wykonana droga, która jest drogą dojazdową 

do firmy, jeżeli chodzi o przejazd samochodów, które dostarczają i odbierają towar. 

Takie zobowiązania zostały zaciągnięte, były i w związku z tym, że nie zostały 

zrealizowane przedstawiciele firmy bardzo długo zastanawiali się nad tym, czy dalej 

zostać i inwestować u nas czy nie. Rozmawialiśmy o tym i podjęliśmy się tego, że w 

końcu musimy się z tego zadania wywiązać, i że należy zakończyć ten „serial pn. 

ul.  Głowackiego”, który po prostu trwa. Więc w roku 2015 wykonaliśmy 

dokumentację na sieć kanalizacyjną, jak również na infrastrukturę drogową, łącznie 

była to kwota około 150 tyś. zł. Dokumentacja ta jest już wykonana, są wszelkie 

pozwolenia i wiedząc, że to jest nasze największe zadanie trzykrotnie występowałam 

o środki zewnętrzne, żeby pozyskać dofinansowanie na wykonanie tej największej 

gminnej inwestycji drogowej, jak również sieci. Niestety na żaden z tych projektów 

nie otrzymaliśmy dofinansowania, jeżeli chodzi o jeden program jesteśmy na liście 

rezerwowej. W związku z tym, że dokonaliśmy takiego zobowiązania, że 

wydatkowane są środki (o czym tu było mówione), a dla mnie podjęcie się takiej 

decyzji jest ogromnym wyzwaniem, jak również jest to wielka odpowiedzialność i  

dlatego wychodzę do Państwa z tym, że podejmuję się tego zadania i chcę je 

zrealizować, biorąc pod uwagę to wszystko o czym powiedziałam i przede 

wszystkim biorąc pod uwagę bardzo zły stan tej drogi i kanalizacji oraz firm, które 

tam są (już poza tym zobowiązaniem, o którym powiedziałam), bo mamy tam 

przedsiębiorców,  jest ich chyba około 20-stu jak dobrze pamiętam oraz 

mieszkańców, którzy przy tej ulicy mieszkają i również borykają się z tym trudnym 

dojazdem, a także  z problemem tej sieci. W związku z tym po tych działaniach 

podjęłam również rozmowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska, 

który nie ma wsparcia w formie dotacji, ponieważ tak jak mówiłam jest to kanalizacja 

istniejąca, ale jest wsparcie w formie pożyczki. Jest to pożyczka preferencyjna 

z oprocentowaniem 2%, jak również z możliwością umorzenia 20% kwoty 

wypłaconej pożyczki, jednak nie więcej niż 500.000,00 zł. Wystąpiliśmy o tą pożyczkę 

w kwocie 3.000.000,00 zł pomimo tego, że inwestycja po drugim przetargu (bo 

ogłosiliśmy dwa przetargi) wiemy już i znamy realny koszt tych inwestycji, to sama 

sieć kanalizacyjna kosztuje nas ponad 4.700.000,00 zł, jak dobrze pamiętam. Znając 

nasz budżet i nasze możliwości finansowe wystąpiliśmy o kwotę 3.000.000,00 zł (i tak 

występujemy też do Państwa) z możliwością rozłożenia na 8 lat, a łączna kwota 

spłaty odsetek na te 8 lat to jest kwota 279.000,00 zł.  Na komisjach też 



19 

 

rozmawialiśmy na ten temat i słyszałam różne obawy, że ponownie zadłużam Gminę 

jednocześnie spłacając dług. Uważam, że nie należy porównywać tego w taki sposób, 

ponieważ tak jak powiedziałam, ja spłacam dzisiaj kredyt zaciągnięty chyba na 

początku 1998 roku, gdzie była to kwota około 30.000.000,00 zł, w większości 

zaciągnięta na wydatki bieżące. Dzisiaj nikt nie jest w stanie powiedzieć tak 

naprawdę na co te środki poszły, co zostało z tego zrobione i ja dzisiaj Proszę 

Państwa spłacam 2.500.000,00 zł, w tym roku 2.700.000,00 zł spłaty tego długu, więc 

nie można porównywać, że te 279.000,00 zł w skali 8 lat jest również zadłużeniem 

Gminy, bo jest to wsparcie preferencyjne 2%, możliwość umorzenia, jak również jest 

to pożyczka celowa, czyli konkretnie wzięta i wydatkowana na wybudowanie nowej 

kanalizacji. Również to, o czym wcześniej mówiłam, ta celowość jest dla nas istotna, 

bo mamy możliwość pozyskania wsparcia na wykonanie kanalizacji, ale także będą 

nadal pojawiały się programy na dofinansowanie do remontów dróg, które polegają 

na tym, że możemy również startować z inwestycjami, które są rozpoczęte i trwają, 

a nie są zakończone, więc pomimo, że nie uzyskaliśmy wsparcia mamy możliwość 

po rozpoczęciu tej inwestycji wystąpienia o dotację i ubiegania się  o nią nawet dwu 

lub trzykrotnie. Ja to zadanie proponuję Państwu z możliwością rozłożenia na 2 lata, 

z uwagi na fizyczną możliwość wykonania, jak również finansowania oraz naszego 

wkładu własnego  i wierzę, że z możliwością odzyskania tych środków, czyli 2 lata, 

bo jest to ten rok 2018 jak również zakończenie w roku 2019. Po dwóch przetargach 

wiem również, że ta inwestycja, która była planowana na kwotę 6 mln zł. wzrosła na 

kwotę prawie 9 mln zł, czyli musicie Państwo mieć pełną świadomość tego, że koszty 

pracy i wykonawstwa rosną. Jeżeli będziemy dłużej czekać, to za chwilę ta 

inwestycja będzie nas kosztowała jeszcze więcej, nie możemy czekać i pozwolić sobie 

na to, żeby te koszty zostały podwojone, bo gdybyśmy mieli taką możliwość 

i wykonali je w roku 2015, 2016, to nie byłyby to kwoty takie jakie są dzisiaj.  

Rozłożenie na 2 lata powoduje również to, że jest możliwość, że w trzecim przetargu, 

który ogłosimy (jeżeli będzie pozytywna decyzja Rady), ta kwota może jakoś 

minimalnie ulegnie zmniejszeniu. Najważniejsze jest to, że wykonanie tego 

największego i najważniejszego zadania (z tych wszystkich powodów o których 

powiedziałam) jest dla nas bardzo istotne, jak również to, że za nami czekają 

w  kolejce  inne inwestycje, mniejsze, ale też musimy je wykonać i przygotować się 

do nich  i musimy pamiętać o tym, że nasi obecni przedsiębiorcy oczekują tego, aby 

przygotować im ten teren, na którym funkcjonują. Mówimy też o sprowadzaniu 

nowych inwestorów, ale pamiętajmy o tym, że my nie mamy przygotowanych 

jeszcze istniejących i bieżących terenów, a mamy już funkcjonujących na naszym 

terenie przedsiębiorców, którzy są z nami już od wielu lat, którzy inwestują, którzy 

płacą podatki zatrudniają mieszkańców, jak również o tych mieszkańcach, którzy są 

przy tej ulicy i dla nich komfort dotarcia do domu, jak również posiadania kanalizacji 

jest bardzo ważny. 
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                                                                          Wyszedł Radny Mariusz Majak godz. 14:26 

                                                                                                                            Stan radnych na sali - 10  

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 25 do protokołu, 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 26 do protokołu. 

 

Radna Małgorzata Piotrowska – Ja tylko powiem, że to jest jedna z tych „inwestycji -

obietnic”, była to karta przetargowa poprzedników, żeby utrzymać inwestorów, 

zatrzymać ich w Pyrzycach, więc patrząc na to zadłużenie, które mamy i spłacamy  

w wysokości bez mała 2,5 mln zł, 200 tyś zł rocznie na cel inwestycyjny, na 

preferencyjnych warunkach, to jak każde zobowiązanie może wywoływać obawę 

i strach, ale myślę, że przy gospodarnej polityce finansowej, jaka jest prowadzona 

dzisiaj, zakładając, że taka będzie prowadzona jutro, w przyszłości, myślę, że 

jesteśmy w stanie udźwignąć ”temat” zwłaszcza, że chapeau bas w stosunku do tego, 

żeby podjąć się zadania największego, najtrudniejszego, od którego wszyscy 

umywali ręce, a jednak szafowali tą kartą z mieszkańcami, zwłaszcza ulicy 

Głowackiego.   

 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – To prawda, trzeba temat ulicy Głowackiego 

zakończyć, przeprowadzić jej remont. Myślę, że 2 lata nam wystarczą, żeby można 

było komfortowo tą ulicą dojechać do naszych przedsiębiorców, ale i nie tylko.  

 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Szczecinie (Druk 509/18).  
 

Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali - 10;  za - 10, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 

Uchwała Nr L/441/18 stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 

 

Do punktu 10 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 
Pyrzyce na rok 2018 (Druk Nr 512/18). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – W zasadzie Pani Burmistrz dokonała 

wprowadzenia do tych głównych zmian budżetu jakim jest wprowadzenie deficytu 

i pokrycie tego deficytu właśnie tą pożyczką w kwocie 3.000.000,00 zł, o czym piszemy 

w poprzedniej uchwale, jak również w zwiększonych przychodach i  celowości tego 
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przychodu na pokrycie deficytu, który po zmianach osiągnie kwotę planowaną  

4.407.980,39 zł. Ponadto do budżetu wprowadzamy 300.000,00 zł z rozliczenia 

inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Obromino”. Rozliczenie  

z poprzednich lat w gospodarce nieruchomości i odsetek – kwotę  10 559,63 zł, 

zwiększamy dochody w planowaniu przestrzennym o kwotę  10 667,98 zł, w tym jest 

kwota kary i grzywny nałożonej przez Gminę 10 202,00 zł i z lat ubiegłych 465,98 zł. 

Zwiększamy również dochody ze środków unijnych jako zwrot poniesionych przez nas 

w roku ubiegłym środków na rewitalizację programu dla Gminy Pyrzyce. Zwiększamy 

również dochody w „osobach prywatnych” w związku ze zwiększeniem dochodów 

bieżących od czynności cywilnoprawnych  o kwotę  22.300,00 zł. zwiększamy w Szkole 

muzycznej o kwotę 800 zł  z tytułu darowizny. W rozdz. 90095 – gospodarce 

komunalnej o kwotę  4.157,42 zł, jest to zwrot kosztów egzekucyjnych. Zwiększamy  

wydatki celowo, tak jakby wpłynęły dochody, czy do tych podziałek, do których 

wpływały, poza jedną pozycją, gdzie zwiększamy o kwotę 12.300,00 zł na wydatki 

majątkowe dotyczące naszego cmentarza komunalnego z przeznaczeniem na zakup 

chłodni wraz z wyposażeniem. Przenosimy wydatki jako zmniejszenie, zwiększenie, bo 

utworzymy dwa zadania majątkowe, o których przed chwilą Pani Burmistrz mówiła, 

gdzie będzie jeden przetarg dla dwóch zadań dotyczących ul. Głowackiego,  jedno 

przebudowa drogi, a  drugie to, na które staramy się o pożyczkę, czyli związane 

z kanalizacją sanitarną drogi na ul. Głowackiego i w takim celu rozwiązujemy w części 

rezerwę celową utworzoną na wydatki majątkowe w kwocie 667. 454,10 zł. 

Wprowadzamy również zadanie inwestycyjne „Przebudowa sieci kanalizacji sanitarnej 

i deszczowej w ul. Głowackiego w Pyrzycach”. W tym roku na oba zadania 

przeznaczamy kwotę 4 mln złotych. 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 29 do protokołu, 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 30 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 2018 (Druk 

Nr 512/18). 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 10; za - 10, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr L/442/18 stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 
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Do punktu 11 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 513/18). 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 

 

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Ta uchwała ma również związek z tymi 

dwoma zadaniami, o których mówiliśmy wcześniej, gdzie zadania będą realizowane 

przez dwa lata, mamy obowiązek wprowadzenia do wieloletniej prognozy 

finansowej. Urealnienie również Wieloletniej Prognozy Finansowej o zmiany 

przychodów, rozchodów, wyniku i tychże zadań.  

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 33 do protokołu, 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 34 do protokołu. 

 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce 
(Druk Nr 513/18). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 10; za - 10, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr L/443/18 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 

                       Przerwa od godz. 14:46 do godz. 14:59; 

Po przerwie: 

Stan Radnych na sali – 9; 

Wyszedł Radny Łukasz Michalski; 

 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Wznowił obrady sesji Rady Miejskiej 

w Pyrzycach. 

 

Do punktu 12 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia burmistrza 

(Druk Nr 515/18). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy 

o samorządzie gminnym ustalenie wynagrodzenia burmistrza należy do właściwości 

rady, dlatego zwróciłem się wraz z dziewięciorgiem radnych o podjęcie uchwały 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Pyrzyc. W związku z tym, że w dniu 

19 maja 2018 r. weszło w życie Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych, które zmieniło kwoty 

wynagradzania zasadniczego oraz kwoty maksymalnego poziomu dodatku 

funkcyjnego na poszczególnych stanowiskach dla pracowników samorządowych 

zatrudnionych na podstawie wyboru. Nastąpiła potrzeba korekty składników 

wynagrodzenia burmistrza w taki sposób, aby kształtowało się ono na podobnym 

poziomie, jakie obecnie Pani Burmistrz otrzymuje, jednak przy wyliczeniach 

matematycznych uzyskaliśmy kwotę niższą o 15 zł. Informacja dodatkowa, że 

wynagrodzenie Burmistrza nie było zmieniane od 2010 roku.  

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 37 do protokołu, 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 38 do protokołu. 

 

Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Przewodniczący, tak dla uzupełnienia Pana 

wprowadzenia, jako jedna z wnioskujących chciałabym powiedzieć, że jest to tak 

jakby poradzenie sobie ze sprawą, tak jak sobie radzą inne gminy w związku z tym, 

że „reguły gry” zostały zmienione w trakcie kadencji, aby utrzymać wynagrodzenie 

burmistrza na dotychczasowym poziomie i ta uchwała jest tego wynikiem.   

 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Na dotychczasowym poziomie, który nie był 
maksymalny, stąd ta obniżka w tym przypadku nie musiała być dokonana. 
  
Nie wniesiono  więcej głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia burmistrza (Druk Nr 515/18). 

 
Wynik głosowania:  

 Stan Radnych na sali - 9; za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się -1; 

Uchwała Nr L/444/18 stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

Do punktu 13 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/416/18 Rady 

Miejskiej w Pyrzycach z dnia 22 lutego 2018 r. w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych i publicznych 
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przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół 

prowadzonych przez inne niż Gmina Pyrzyce osoby prawne lub osoby 

fizyczne, tryb kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania 

oraz terminu i sposobu ich rozliczania (Dz. Urz. Woj. 

Zachodniopomorskiego z 2018 r. poz. 1246) (Druk Nr 518/18). 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 

 

Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Jest to zmiana wynikająca 

z  rozstrzygnięcia Regionalnej Izby Obrachunkowej, jak pamiętacie Państwo 

w miesiącu lutym na sesji przyjmowaliście Państwo taki projekt uchwały, RIO 

wniosło uwagi i wszystkie uwagi, które wniosło zostały zawarte w tej zmianie 

i dodatkowo został dołączony załącznik, który będzie pomocny przy kontroli 

środków, które jako dotacje przekazujemy.  

Opinie stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 
Nr 41 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/416/18 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 

22 lutego 2018 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

i publicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół 

prowadzonych przez inne niż Gmina Pyrzyce osoby prawne lub osoby fizyczne, tryb 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania oraz terminu i sposobu ich 

rozliczania (Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego z 2018 r. poz. 1246) (Druk 

Nr  518/18). 

 

Wynik głosowania:  

 Stan Radnych na sali - 9; za - 9, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 

Uchwała Nr L/445/18 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 

 

Do punktu 14 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży tych napojów na terenie miasta i gminy Pyrzyce 

(Druk Nr 516/18). 



25 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Jeszcze poinformuję, że po otrzymaniu 

projektu uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na terenie 

miasta i gminy Pyrzyce, zgodnie z artykułem 12 pkt 5 ustawy o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, wystąpiłem do wszystkich 

jednostek pomocniczych o zasięgnięcie opinii  do przedłożonego projektu uchwały. 

Sołectwa organizowały Zebrania wiejskie, na których podejmowały uchwały 

w sprawie zaopiniowania tego projektu uchwały i opinie te stanowią załącznik do 

projektu uchwały, który  jest przedmiotem dzisiejszych obrad. 

 

Uchwały Zebrań Wiejskich Sołectw: Ryszewo, Czernice, Brzezin, Brzesko, Nowielin, 

Pstrowice, Turze, Młyny, Nieborowo, Stróżewo, Obromino, Ryszewko, Żabów 

w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały stanowią kolejno załączniki do 

protokołu od Nr 44 do Nr 56. 

 

Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Jest to projekt uchwały dotyczący 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na terenie miasta i gminy Pyrzyce, będę 

mówił dosyć szeroko na ten temat nawiązując do kolejnego projektu uchwały, bo on 

wiąże się również z tym projektem i także jest związany ze zmianą ustawy 

o  wychowaniu w trzeźwości.  Do tej pory uchwała o liczbie punktów sprzedaży 

określała punkty sprzedaży, ustawodawca dokonał zmiany na podstawie, której 

Rada jest zobligowana do ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie gminy. I tak jak w ramach jednego punktu 

sprzedaży mogły się znajdować aż trzy rodzaje zezwoleń (przypomnę, że to jest 

zezwolenie do 4,5% alkoholu, od 4,5% do 18% i powyżej 18%) stąd też liczba samych 

zezwoleń będzie znacznie większa niż liczba punktów. W poprzedniej uchwale, 

która jeszcze obowiązuje mamy zapis „na terenie gminy 60 punktów  sprzedaży 

napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu, z wyjątkiem piwa, obecnie piwo 

również wlicza się do tego limitu.  Ponadto dodatkowy punkt, było 25 punktów 

sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5% alkoholu 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży czyli tzw. bary. 

Przeanalizowaliśmy i przeliczyliśmy ile takich zezwoleń, obecnie na terenie gminy 

funkcjonuje, zezwoleń – tak jak mówię, a nie punktów sprzedaży. I wyszła nam 

suma 137 dla punktów sprzedaży i 23 dla gastronomii (patrz: barów). Przy ustalaniu 

tej liczby należy do tego wliczyć (bo taki jest obowiązek) zezwolenia jednorazowe. 

Jednorazowe, to są te, które udziela się tym, którzy organizują imprezy np. folklor, 

czy różnego tego typu imprezy. Stąd jest propozycja 200 zezwoleń, tak żeby liczba 

zapewniła tą obecną, istniejącą sieć tych punktów, dała możliwość pewnej rezerwy 
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dla zezwoleń jednorazowych, ale również dla takich, którzy zechcieliby uruchomić 

nowy punkt i ta liczba tak jak macie Państwo w projekcie uchwały jest to liczba 200 

zezwoleń. Macie Państwo również w projekcie uchwały rozpisane dokładnie na 

poszczególne poziomy, tak jak powiedziałem do 4,5%, powyżej 4,5% i powyżej 18%, 

ja już nie będę tego przytaczał, bo każdy z Państwa ma przed sobą taką uchwałę. 

W tym projekcie uchwały określiliśmy również odległość, odległość została taka 

sama jak była w poprzednim projekcie uchwały, jest to 30 metrów od obiektów 

chronionych i wskazujemy dwa rodzaje obiektów chronionych, jeden rodzaj 

obiektów chronionych, to szkoły wszystkich typów i drugi – obiekty sakralne 

należące do Kościołów wszystkich wyznań.  Doprecyzowaliśmy jak należy mierzyć 

odległość tych 30 metrów od obiektów chronionych, myślę, że zapis teraz brzmi już 

jasno „pomiarów dokonuje się najkrótszą drogą wzdłuż ciągów komunikacyjnych od 

drzwi wejściowych obiektów chronionych do drzwi wejściowych miejsc sprzedaży  

lub podawania napojów alkoholowych”. 

 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Czyli Panie Burmistrzu nie w linii prostej? 

 

Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna –  Tak jest, po ciągach komunikacyjnych. 

Uchwała ta w chwili obecnej nie wpływa w żaden sposób na stan obecny, bo 

w wyniku tej uchwały nie będzie konieczności zamknięcia, czy odebrania komuś 

zezwolenia na prowadzenie tego typu działalności. Co jeszcze uległo zmianie i ma to 

związek z kolejną uchwałą, którą tak jak powiedziałem pozwolę sobie już tutaj 

wprowadzić kolejny projekt uchwały w sprawie  odstępstwa od zakazu spożywania 

napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie miasta i gminy Pyrzyce, 

został wprowadzony w nowych przepisach całkowity zakaz spożywania napojów 

alkoholowych we wszystkich miejscach publicznych. Tak jak Pan Przewodniczący 

powiedział odbywały się zebrania na terenach sołectw i były konsultowane te 

uchwały i my przy okazji przekazywaliśmy informacje dotyczące drugiej uchwały. 

Skąd się wzięły te miejsca, które my wskazujemy, żeby wyłączyć? Najpierw 

zapytaliśmy o opinię sołtysów, sołtysi wskazali nam te miejsca, ale pomimo tego 

z zebrań wiejskich wyszło jeszcze kilka propozycji do wprowadzenia, dlatego dzisiaj 

Pani Burmistrz wprowadzała autopoprawkę i w autopoprawce są zawarte 

i wskazane dodatkowo te miejsca, które mieszkańcy na zebraniach wiejskich  

wskazali.  Miejsca te zostały wskazane nie tak jak na pewno Państwo słyszeliście 

często w mediach, chociażby przy dyskusjach na temat bulwarów, wyłączenie tych 

miejsc nie jest na stałe, my proponujemy żeby to było wyłączenie tylko i wyłącznie 

(tak jak w projekcie uchwały zostało to zapisane) podczas trwania imprez 

o charakterze  artystyczno-rozrywkowym i sportowym. Każdy wie, że taką imprezę 

należy zgłosić na określonym druku do Gminy i również służby są powiadamiane. 

Wyłącznie w przypadku zgłoszenia, bądź zarejestrowania takiej imprezy „od-do” 

zwolnienie tego miejsca będzie obowiązywało, nie ma tak, że to miejsce jest 
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zwolnione na stałe, czyli nie będzie sytuacji takiej, że spożywanie napojów 

alkoholowych na boiskach, na miejscach publicznych będzie się odbywało ciągle, 

tylko w czasie tych zgłoszonych imprez. Jeszcze taka informacja, że oczywiście przed 

zgłoszeniem tych projektów uchwał zebrała się Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, zapytaliśmy o opinię członków komisji i również 

zwróciliśmy się o opinię do Policji, czy były jakiekolwiek negatywne zdarzenia 

w związku ze sprzedażą tych napojów alkoholowych i ewentualnie spożywaniem 

w tych miejscach, w których się odbywa na terenie naszej gminy i takich problemów 

nie było, więc ta propozycja nie odbiega i nie zmienia w żaden sposób status quo, 

które obecnie funkcjonuje. Jeżeli macie Państwo jakieś pytania, bo to dosyć obszerny 

temat, to proszę śmiało pytać, ja w większości spotkań wiejskich uczestniczyłem, 

więc wiem jakie głosy tam padały. 

 

Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 57 do protokołu, 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 58 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Żeby było jasne Panie Burmistrzu, żadne 

miejsca nie są na stałe wyłączone, tylko na czas trwania imprez? 

Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna –  Tak.  

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

zasad usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na terenie miasta i gminy 

Pyrzyce (Druk Nr 516/18). 

Wynik głosowania:  

 Stan Radnych na sali - 9; za - 9, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 

Uchwała Nr L/446/18 stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. 

 

Do punktu 15 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia odstępstwa od zakazu 

spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na 

terenie miasta i gminy Pyrzyce (Druk Nr 517A/18).  

Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 517A/18) stanowi załącznik Nr 60 do 

protokołu.  
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Projekt uchwały (Druk Nr 517/18) stanowi załącznik Nr 61 do protokołu.  

Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna –  Omówił projekt uchwały (Druk Nr 

517A/18) w punkcie 14 porządku obrad. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Poinformował, że komisje nie pracowały nad 

projektem uchwały z autopoprawką i nie wypracowały opinii do Druku 

Nr  517A/18. 

Opinie stałych komisji Rady do Druku Nr 517/18: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 62 do protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik Nr 63 do 

protokołu. 

 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wprowadzenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów 

alkoholowych w miejscach publicznych na terenie miasta i gminy Pyrzyce (Druk Nr 

517A/18).  

Wynik głosowania:  

 Stan Radnych na sali - 9; za - 9, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 

Uchwała Nr L/447/18 stanowi załącznik Nr 64 do protokołu. 

 

Do punktu 16 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnych umów najmu 

i dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce 

(Druk Nr 506/18). 

  

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 65 do protokołu.  

Wyszedł Radny Waldemar Lemiesz, godz. 15:15 

Stan Radnych na sali: 8 

  

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Myślę, że tutaj nie potrzebujemy 

wprowadzenia, są to ogródki, garaże itp.  

Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 66 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zawarcia kolejnych umów najmu i dzierżawy nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 506/18). 

 

Wynik głosowania:  

 Stan Radnych na sali - 8; za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 

Uchwała Nr L/448/17 stanowi załącznik Nr 67 do protokołu. 

 

Do punktu 17 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości zabudowanej, oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako działka nr 34/24 o pow. 0,1827 ha położonej 

w obrębie geodezyjnym 0002 miasta Pyrzyce, na rzecz jej użytkownika 

wieczystego (Druk Nr 510/18). 

Projekt uchwały  stanowi załącznik Nr 68 do protokołu.  

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy zgody na sprzedaż 

w drodze bezprzetargowej na rzecz obecnego użytkownika wieczystego tej 

nieruchomości, znajdującej się przy ul. Stargardzkiej. 

Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 69 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

zabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 34/24 o pow. 0,1827 

ha położonej w obrębie geodezyjnym 0002 miasta Pyrzyce, na rzecz jej użytkownika 

wieczystego (Druk Nr 510/18). 

Wynik głosowania:  

 Stan Radnych na sali - 8; za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 

Uchwała Nr L/449/18 stanowi załącznik Nr 70 do protokołu. 

 

Do punktu 18 porządku 

 Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości zabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 

działka nr 311/9 o powierzchni 0,1472 ha położona w obrębie 

geodezyjnym 0007 miasta Pyrzyce (Druk Nr 511/18). 
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Projekt uchwały  stanowi załącznik Nr 71 do protokołu.  

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy zgody na sprzedaż 

naszej nieruchomości gminnej, która znajduje się przy ul. Słowackiego, przy 

wyremontowanym pierwszym odcinku drogi ul. Słowackiego. Nieruchomość ta jest 

zabudowana budynkiem, który zgodnie z zaświadczeniem uzyskanym przez nas ze 

Starostwa Powiatowego jest już przeznaczony do rozbiórki.  

Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 72 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako działka nr 311/9 o powierzchni 0,1472 ha położona 

w obrębie geodezyjnym 0007 miasta Pyrzyce (Druk Nr 511/18). 

Wynik głosowania:  

 Stan Radnych na sali - 8; za -8, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 

Uchwała Nr L/450/18 stanowi załącznik Nr 73 do protokołu. 

 

Do punktu 19 porządku 

 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Pyrzyce (Druk Nr 519/18). 

 

Projekt uchwały  stanowi załącznik Nr 74 do protokołu.  

Przewodnicząca K. Rewizyjnej -  Małgorzata Piotrowska – Projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Pyrzyc, Komisja Rewizyjna 

uznała za bezzasadną i wnosi o to do Wysokiej Rady. W związku z tym, że 

uzasadnienie jest bardzo długie i trafiło do rąk radnych, chciałabym tylko pokrótce 

powiedzieć.  Sprawa UKJ JAKOSS jest nam znana od 2015 roku, skarżący podnosi w 

skardze, że Burmistrz Pyrzyc mimo umorzenia postępowania egzekucyjnego 

obejmującego  egzekucję długu ze zwierząt, wbrew stanowisku Ministerstwa 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz opinii ZIR-u w Szczecinie prowadzi postępowanie 

egzekucyjne w tym samym trybie. Twierdzenie skarżącego nie znajduje 

odzwierciedlenia w stanie faktycznym  sprawy, ponieważ obecnie wobec UKJ 

JAKOSS Pyrzyce w Pyrzycach prowadzone jest postępowanie egzekucyjne w trybie 

administracyjnym. Gmina zgodnie z ustawą o finansach publicznych ma prawo 

rościć i  jest zobowiązana do tego, żeby odzyskiwać pieniądze, które zostały 

wydatkowane, a jest to dokładnie kwota 125.930,76 zł, która dotyczy kosztów 
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utrzymania zwierząt, w związku z ich przymusowym odebraniem w tym roku. 

Gmina również próbuje odzyskać środki od dłużnika za dzierżawę. Bezzasadność 

skargi komisja przede wszystkim uzasadnia tym, że skarga dotyczy zupełnie innego 

postępowania egzekucyjnego w danej sprawie. Jeśli są jakieś pytania to odpowiem, 

ale cała chronologia wydarzeń pomiędzy Gminą, a UKJ JAKOSS, pomiędzy Urzędem 

Skarbowym i całą historię zamieściliśmy w uzasadnieniu.  

 

Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 75 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Pyrzyce (Druk Nr 519/18). 

 

Wynik głosowania:  

 Stan Radnych na sali - 8; za -7, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 

Uchwała Nr L/451/18 stanowi załącznik Nr 76 do protokołu. 

 

Do punktu 20 porządku 

 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Interpelacje Pana Radnego Jerzego 

Wrońskiego: 

  Pierwsza interpelacja dotycząca udrożnienia sieci kanalizacyjnej, a raczej 

mówimy o sieci deszczówki – znamy temat i nie jest prawdą to, co Pan mówi, że 

dosłownie nic nie zostało zrobione. Poinformował mnie Pan na poprzedniej sesji, że 

pracownik odpowiedział temu Panu, który tą interwencję zgłaszał, że nie ma 

środków i nie wykonamy. Odbyło się spotkanie i faktycznie taka informacja została 

udzielona w związku z tym, że takie zadanie nie zostało zaplanowane na ten rok, ale 

odbyły się kolejne spotkania i jesteśmy po rozmowach z tym Panem i wyłonieniem 

firmy, która dokona nam rozeznania, co jest przyczyną oraz ustalenia, jakie będą 

koszty. Nie jest powiedziane, że nie zostanie to wykonane, wszystko zależy od tego 

jakie będą to koszty, a może będzie to sytuacja tylko bieżącego udrożnienia, bo 

istnieje tam podejrzenie załamania się tych sieci w drodze, także ta sytuacja tak 

wygląda i nie jest ona pozostawiona. 

Jeżeli chodzi o drogę polną, o której Pan mówi, prowadzącą do dróg, 

faktycznie wymaga ona udrożnienia, ale jest problem wydzielenia tej drogi, jej granic 

i taką procedurę już rozpoczęliśmy, a jeżeli chodzi o remont gruntowny to musimy 

najpierw to wykonać. Myślę, że Panu chodzi tylko o podcięcie drzew, więc 

zobaczymy ile uda nam się ustalić, nie powiem Panu na pewno,  że tak, ale pochylę 
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się nad tym tematem i jeżeli na bieżąco uda się to zrobić, to tak będzie, ale jeżeli 

mówimy o większym remoncie tej drogi, to tam jest wznowienie granic. 

Trzecie pytanie, gdzie uczula Pan sołtysów, również nas na „Bezpieczne 

Wakacje”, czyli otwieranie świetlic, takie rozmowy prowadzone są z każdym 

z sołtysów, również na spotkaniach sołeckich mieszkańcy o to pytają. Każdy 

z sołtysów ma prawo i możliwość otworzyć świetlicę, to nie jest zabronione, 

wszystko zależy od tego, w jaki sposób młodzież się zachowuje, bo musimy 

pamiętać, że sołtysi, czy opiekunowie ponoszą pełną odpowiedzialność za to, co 

dzieje się na świetlicach. Nie spotkałam się jeszcze z żadną odmową ze strony 

opiekunów, ani sołtysów, że w przypadku, kiedy była prośba, aby zostały one 

udostępnione, są to świetlice wiejskie dla mieszkańców i jak najbardziej młodzież 

może korzystać.  

 

Natomiast do Radnego Wojtasika - jeżeli chodzi o TV AURĘ, to rozumiem, że 

to nie było do mnie, tylko do przedstawicieli i zostanie to w jakiś sposób wyjaśnione. 

Jeżeli chodzi o parkingi przy ul. Dąbrowskiego, to faktycznie takie środki, do 

których się zobowiązałam zostały już zaplanowane i znajdują się w naszym 

budżecie. Porozumienie jest przygotowane, jestem po rozmowach z pracownikiem 

Starostwa i wiem, że przygotowują się już do realizacji tego zadania, także na pewno 

parkingi przy ul. Dąbrowskiego powstaną ze wsparciem Gminy Pyrzyce.  

 

Do punktu 21 porządku 

 Wolne wnioski. 

 

Radna Małgorzata Piotrowska – Chciałabym w tym punkcie zaprosić mieszkańców 

Gminy Pyrzyce, przede wszystkim tych, którzy będą spędzać wakacje 

w miejscowościach Żabów i Nieborowo, ponieważ złożyliśmy projekt do 

Społecznika na „Wakacyjną akademię różnorodności” i w tych dwóch 

miejscowościach  będą  się odbywały zajęcia dla dzieci i młodzieży, w różnej formie, 

w formie warsztatowej, wycieczki rowerowe m.in. w porozumieniu z Panem 

Jaborowskim, ekipą, która zajmuje się bezpieczeństwem podczas wakacji. Również 

w miejscowości Nieborowo w ramach tego projektu robimy dla dzieci  prelekcje  

o bezpieczeństwie w wakacje. Więc wszystkich odwiedzających i tych, którzy będą 

mieli ochotę dojechać do nas zapraszam na te zajęcia.  

  

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował o pismach, które wpłynęły do 

Rady: 

- sprawozdanie z Konsultacji społecznych z mieszkańcami Pyrzyc, dotyczących 

opracowania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla obszarów 

znajdujących się w granicach administracyjnych miasta Pyrzyce, prowadzonych 
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w ramach projektu „Dobre konsultacje, Dobry Plan”(PLiD.152.3.17.2018) – stanowi 

załącznik Nr 77 do protokołu, 

- pismo z Ministerstwa Sprawiedliwości (BKA-II0511-3455/18/2) w sprawie 

przekazania skargi UKJ JAKOSS Pyrzyce w Pyrzycach na działalność Burmistrza 

Pyrzyc – stanowi załącznik Nr 78 do protokołu, 

- pismo do wiadomości z Przedszkola Niepublicznego „Piotruś Pan” – stanowi 

załącznik Nr 79 do protokołu, 

- zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego (P-1.4131.125.2018.KN) od 

Wojewody Zachodniopomorskiego – stanowi załącznik Nr 80 do protokołu . 

Na koniec mam taką prośbę, niestety do tych nieobecnych, bądź tych, którzy 

wcześniej opuszczają sesję, żebyśmy nie mieli takiego problemu, że teraz na sali jest 

nas ośmioro i mamy kworum „na styk” (tak się wyrażę), proszę jednak zgłaszać się 

wcześniej do Przewodniczącego lub w trakcie, żebym wiedział jeżeli ktoś opuszcza 

sesję, żebyśmy nie mieli sytuacji, że nie będziemy mogli dokończyć sesji i podjąć 

uchwał, jak np. skarga, gdzie obliguje nas termin i będzie trzeba zwoływać sesje 

nadzwyczajne, żeby załatwić tego typu sprawy. Ten obowiązek zgłaszania się 

i  usprawiedliwiania się wynika wprost ze statutu, więc proszę radnych o poważne 

podejście do obecności zarówno na sesji jak i na komisjach.  

Nie wniesiono więcej głosów w wolnych wnioskach. 

Do punktu 22 porządku 

 Zamknięcie obrad L Sesji Rady Miejskiej. 

         

Przewodniczący Rady  

                 Paweł Chyt 

 


